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   R A D A   P O W I A T U 

N O W O S O L S K I E G O 
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 
 

BR.0002.16.2025                 

Nowa Sól, dnia 27 marca 2025 r. 

 

Protokół nr 16/2025 

z XVI sesji VII kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 27 marca 2025 roku 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Nowej Soli 

 

XVI sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Pana Krzysztofa Gąsiora na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r. poz. 107). /zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego 

protokołu/. W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. /lista 

obecności – załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu/ 

O godz. 8:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie list obecności stwierdził, 

że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Następnie Przewodniczący przywitał prezydenta Miasta Nowej Soli Panią Beatę 

Kulczycką, Starostę Pana Mariusza Stokłosą, Członków Zarządu, Skarbnika i Sekretarza Powiatu, 

Radcę Prawnego, a także przybyłych gości. 
 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XIII, XIV i XV sesji Rady Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2025. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości przez Powiat Nowosolski.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Powiat 

Nowosolski nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wchodzącej w skład 

Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2025 

rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2025 – 2035. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego w roku 2025. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy w likwidacji nadal 

trwającego systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje 

partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z Urzędem Cywilnej  

i Demokratycznej Kontroli. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Nowej Soli oraz informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

na terenie powiatu nowosolskiego w 2024 roku. 
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12. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o działalności w roku 2024 oraz informacja 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu nowosolskiego. 

13. Przyjęcie informacji zarządu o działaniach w sprawie hałdy odpadów niebezpiecznych  

w Nowej Soli oraz o realizacji rekultywacji składowisk odpadów w Mirocinie Dolnym  

i Bobrownikach.  

14. Przyjęcie informacji o inwestycjach realizowanych w 2024 roku, przez Wydział Inwestycji, 

Funduszy Pomocowych i Promocji. 

15. Przyjęcie informacji Powiatowego Zarządu Dróg o zadaniach zrealizowanych w 2024 roku 

oraz o planie remontów i modernizacji dróg na 2025 rok. 

16. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

17. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie posiedzenia. 

  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy radni mają wnioski do tak zaproponowanego 

porządku obrad. 

Starosta Pan Mariusz Stokłosa zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad o punkt: 

wybór Wicestarosty. 

Przewodniczący zaproponował, aby ten punkt był procedowany jako punkt 4. 

 Następnie radny Pan Przemysła Ficner zaproponował, aby sprawozdania Komendanta 

Powiatowego Policji oraz Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z uwagi na 

charakter pełnionych funkcji oraz ograniczony czas, były procedowane w pkt. 4 i 5. 

 Starosta zawnioskował o 5 minut przerwy. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem.  

Głosowanie za uwzględnieniem wniosku o ogłoszenie przerwy:  

 „za” – 19;  

 „przeciw” – 0;  

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 19 radnych. Rada przyjęła wniosek o ogłoszenie przerwy.  

 

 O godz. 8:05 Przewodniczący ogłosił przerwę.  

 O godz. 8:10 Przewodniczący wznowił obrady. 

 

Przewodniczący przywitał senatora Rzeczypospolitej Polskiej Pana Wadima Tyszkiewicza. 

 

 Radca Prawny Pan Rafał Jedyński poprosił radnego Pana Przemysława Ficnera 

o doprecyzowanie kolejności procedowania sprawozdań, gdyż propozycja radnego jest sprzeczna 

z wnioskiem Starosty. 

 Radny Pan Przemysław Ficner zaproponował procedowanie sprawozdań w pkt. 5 i 6. 

 

Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad (wniosek Starosty) :  

 „za” – 19  

(16 głosów w Systemie Rada, 3 głosy do protokołu: Pan Konrad Ratajczak, Pan Romuald Fedorczak, 

Pan Jerzy Patelka);  

 „przeciw” – 0; • 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 19 radnych. Rada rozszerzyła porządek obrad. 
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Głosowanie nad zmianą kolejności porządku obrad (wniosek P. Ficnera):  

 „za” – 19  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 19 radnych. Rada zmieniła kolejność porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XIII, XIV i XV sesji Rady Powiatu. 

4. Wybór Wicestarosty. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Nowej Soli oraz informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

na terenie powiatu nowosolskiego w 2024 roku. 

6. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o działalności w roku 2024 oraz informacja 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu nowosolskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2025. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości przez Powiat Nowosolski.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Powiat 

Nowosolski nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wchodzącej w skład 

Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2025 

rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2025 – 2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego w roku 2025. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy w likwidacji nadal 

trwającego systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje 

partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z Urzędem Cywilnej  

i Demokratycznej Kontroli. 

14. Przyjęcie informacji zarządu o działaniach w sprawie hałdy odpadów niebezpiecznych  

w Nowej Soli oraz o realizacji rekultywacji składowisk odpadów w Mirocinie Dolnym  

i Bobrownikach.  

15. Przyjęcie informacji o inwestycjach realizowanych w 2024 roku, przez Wydział Inwestycji, 

Funduszy Pomocowych i Promocji. 

16. Przyjęcie informacji Powiatowego Zarządu Dróg o zadaniach zrealizowanych w 2024 roku 

oraz o planie remontów i modernizacji dróg na 2025 rok. 

17. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

18. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. 

Przyjęcie protokołów z XIII, XIV i XV sesji Rady Powiatu. Radni nie zgłosili uwag. 
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Głosowanie za przyjęciem protokołów: 

 „za” – 18 „za” 
(17 głosów w Systemie Rada, 1 głos do protokołu: Pan Jerzy Patelka) 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 1. 

Głosowało 19 radnych. Rada przyjęła protokoły. 

  

Ad. 4. 

 Pan Mariusz Stokłosa Starosta Nowosolski zgłosił kandydata na Wicestarostę Pana Pawła 

Pazdrowskiego oraz krótko omówił Jego doświadczenie zawodowe. „Pan Paweł Pazdrowski 

ma 54 lata, jest absolwentem Akademii Rolniczej w Poznaniu, ukończył studium organizacji 

i zarządzania instytucjami oświatowymi na Politechnice Poznańskiej. Pracował w spółce Joy 

Venture, w urzędzie miejskim w Nowej Soli, kierował sekcją oświaty w wydziale finansowo-

budżetowym, był naczelnikiem wydziału oświaty, kultury i sportu, pełnomocnikiem prezydenta 

ds. społecznych, dyrektorem Nowosolskiego Domu Kultury. Od 2012 roku jest znanym 

i cenionym przedsiębiorcą.” 

 

 Przewodniczący zapytał kandydata czy wyraża zgodę. 

 Pan Paweł Pazdrowski wyraził zgodę. 

 

 Następnie Przewodniczący, zgodnie z §45 ust. 1 Statutu Powiatu Nowosolskiego 

zaproponował następujący sposób głosowania: Na karcie do głosowania znajdzie się pytanie „czy 

jesteś za wyborem na Wicestarostę Nowosolskiego Pana Pawła Pazdrowskiego i trzy odpowiedzi 

„tak”, „nie”, „wstrzymuję się”. 

Radny Jerzy Patelka zwrócił uwagę, że zgodnie z zapisami Statutu Powiatu Nowosolskiego  

rada przyjmuje sposób procedowania. Poprosił radcę prawnego o wyjaśnienie wątpliwości 

odnosząc się do poprzedniej sesji rady powiatu podczas której, w związku z niedokonaniem 

wyboru wicestarosty nie wycofano z porządku obrad uchwały, która nie została podjęta. Ponadto 

w uchwale nie wpisano imienia i nazwiska kandydata na wicestarostę. 

Radca prawny Pan Rafał Jedyński odpowiedział, że w sytuacji, kiedy w wyniku głosowania 

nie dochodzi do wyboru wobec nieuzyskani przez kandydata na wicestarostę wymaganej ilości 

głosów, to skutkuje to negatywnym wynikiem głosowania i nie podejmuje się uchwały. 

W protokole odnotowuje się te kwestie. Następnie wskazał, że na etapie sporządzania projektu 

uchwały, nie jest znana kandydatura jaka zostanie przedstawiona przez Starostę. Uzupełnienia 

projektu uchwały można dokonać dopiero na sesji, po przedstawieniu kandydatury przez Starostę. 

Przewodniczący poddając pod głosowanie projekt uchwały, wskazuje imię i nazwisko osoby 

wybranej w głosowaniu tajnym na stanowisko wicestarosty. W kwestii uzupełnienia procedury 

głosowanie, radca prawny wskazał, że radny dokonuje wyboru jednej opcji/ możliwości na karcie.  

 Radny Pan Przemysław Ficner zapytał, czy z uwagi na doświadczenie zawodowe 

kandydata na wicestarostę zostanie zmieniona podległość służbowa wydziałów i jednostek 

wicestarosty i członka zarządu? 

 Starosta wskazał, iż podległość służbowa pozostaje bez zmian. Wicestarosta będzie 

nadzorował m.in.: Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, Wydział Administracji 

Budowlanej, Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, Powiatowy Urząd Pracy, 

Powiatowy Zarząd Dróg. 

 

Głosowanie zatwierdzające sposób głosowania:  

 „za” – 18; 
(16 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Marcin Urbanowski, Pani Małgorzata 

Naumowicz) 

 „przeciw” – 0; 



Strona 5 z 11 
 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 18 radnych. Rada jednogłośnie ustaliła sposób głosowania. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej oraz 

zaproponował trzyosobowy skład komisji. 

 Pan Eligiusz Balcerzak zgłosił kandydaturę Pana Konrada Ratajczaka. 

 Pan Przemysław Ficner zgłosił kandydaturę Pana Krzysztofa Galerczyka.  

 Pan Paweł Zwolski zgłosił kandydaturę Pana Grzegorza Zwarycza. 

Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. 

 

Głosowanie zatwierdzające skład komisji skrutacyjnej:  

 „za” – 19  

 „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 19 radnych. Rada zatwierdziła skład osobowy komisji skrutacyjnej. 

 

 O godz. 8:32 Przewodniczący ogłosił przerwę, celem ukonstytuowania się komisji.  

 O godz. 8:37 Przewodniczący wznowił obrady. 

 

Pan Krzysztof Galerczyk Przewodniczący komisji skrutacyjnej zaprezentował kartę oraz 

omówił sposób głosowania. Następnie radni wyczytywani w kolejności alfabetycznej odbierali 

karty do głosowania i pod oddaniu głosu wrzucali kartę do urny.  

 
 O godz. 8:45 Przewodniczący ogłosił przerwę. 

 

 O godz. 8:50 sesję opuścił radny Pan Andrzej Ogrodnik 
 

 O godz. 8:51 Przewodniczący wznowił obrady.  

 

Pan Krzysztof Galerczyk Przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał wyniki. 

Wydano 19 kart do głosowania, z urny wyjęto 19 kart, głosowało 19 radnych, głosów 

ważnych oddano 18, głosów nieważnych 1.  

W głosowaniu tajnym kandydat otrzymał następującą liczbę głosów: 12 „tak”, 6 „nie”, 0 

„wstrzymuję się”. W głosowaniu tajnym Rada Powiatu wybrała Pana Pawła Pazdrowskiego na 

Wicestarostę Nowosolskiego /protokół komisji załącznik nr 4, karty głosowania załącznik nr 5/. 

 

 Starosta Pan Mariusz Stokłosa powitał Pana Pawła Pazdrowskiego w Zarządzie Powiatu 

Nowosolskiego licząc na dobrą współpracę i zaangażowanie. 

 Pan Paweł Pazdrowski podziękował za zaufanie, którym został obdarzony. Zadeklarował, 

że dołoży wszelkich sił oraz będzie starał się pracować jak najlepiej i użyje wszelkich 

umiejętności, by mieszkańcom powiatu żyło się jak najlepiej.  

Następnie gratulacje złożył Senator Pan Wadim Tyszkiewicz, który podkreślił, iż Pan 

Paweł Pazdrowski to właściwy człowiek, który znalazł się na właściwym miejscu. I jest to 

człowiek od roboty, a nie od politykowania. 

 Ponadto senator odniósł się do tematu składowisk odpadów niebezpiecznych, znajdujących 

się na terenie powiatu nowosolskiego, wskazując jednocześnie na jedno ze składowisk tj. hałdę po 

dawnym Dozamecie, która znalazła się na liście 311 najbardziej niebezpiecznych składowisk 

w kraju. Senator wyraził nadzieję, że nowemu wicestaroście uda się uregulować sprawy 

własnościowe gruntów, aby móc ubiegać się o środki na usunięcie hałdy. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wicestarosty Nowosolskiego. /załącznik nr 6/ 
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Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 17  
(15 głosów w Systemie Rada, 2 głosy do protokołu: Pan Krzysztof Galerczyk, Pan Jerzy Patelka) 

 „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 1.  

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/91/2025 – załącznik nr 6a. 

 

Radny Pan Romuald Fedorczak zawnioskował o 5 minut przerwy. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem.  

Głosowanie za uwzględnieniem wniosku o ogłoszenie przerwy:  

 „za” – 18;  

 „przeciw” – 0;  

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 18 radnych. Rada przyjęła wniosek o ogłoszenie przerwy 

 

 O godz. 9:00 Przewodniczący ogłosił przerwę.  
 

 O godz. 9:02 sesję opuścił radny Pan Eligiusz Balcerzak. 
 

 O godz. 9:06 Przewodniczący wznowił obrady 

 

Ad. 5.  
Rada zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Nowej Soli oraz informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu nowosolskiego w 2024 roku. /sprawozdanie – 

załącznik nr 7/ 

 

Ad. 6. 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o działalności w roku 2024 oraz 

informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu nowosolskiego. 

/sprawozdanie – załącznik nr 8/ 

Radny Pan Romuald Fedorczak złożył na ręce Komendanta Powiatowego Policji 

podziękowania za wieloletnią współpracę oraz wsparcie w zabezpieczeniu XI Biegu do Pustego 

Grobu. 

Rada zapoznała się i przyjęła w/w sprawozdanie. 

 

Ad. 7. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowej Soli przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na rok 2025. /projekt uchwały – załącznik nr 9/ 

 

Pan Przemysław Ficner Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 
 

Pan Romuald Fedorczak Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 
 

 Starosta Pan Mariusz Stokłosa w uzupełnieniu wypowiedzi Dyrektor PCPR, poinformował 

o przesłanym piśmie do prezesa PFRON-u z prośbą o wyjaśnienie algorytmu podziału środków, 

których w tym roku powiat otrzymał mniej. 
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Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 17  
16 głosów w Systemie Rada, 1 głos do protokołu: (Pan Mariusz Stokłosa) 

 „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/92/2025 – załącznik nr 9a. 

 

Ad.8. 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Pani Agnieszka Foltyn-

Kupny omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości przez Powiat Nowosolski. /projekt uchwały – załącznik 

nr 10/ 

 

Pan Przemysław Ficner Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 16  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/93/2025 – załącznik nr 10a. 

 

Ad.9. 

Naczelnik Pani Agnieszka Foltyn-Kupny przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Powiat Nowosolski nieruchomości stanowiącej 

własność Skarbu Państwa, wchodzącej w skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

/projekt uchwały – załącznik nr 11/ 
 

Pani Małgorzata Naumowicz Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 16  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/94/2025 – załącznik nr 11a. 

 

Ad.10. 

Skarbnik Powiatu Pani Gabriela Radziszewska zreferowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2025 rok. /projekt uchwały – załącznik 

nr 12/ 
 

Pani Małgorzata Naumowicz Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 15;  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 1.  
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Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/95/2025 – załącznik nr 12a. 

 

Ad.11. 

Skarbnik Pani Gabriela Radziszewska zreferowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2025 – 2035. /projekt uchwały 

– załącznik nr 13/ 
 

Pan Przemysław Ficner Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 17;  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/96/2025 – załącznik nr 13a. 

 

Ad.12. 

Pani Gabriela Radziszewska zreferowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego w roku 2025. /projekt uchwały – załącznik 

nr 14/ 
 

Pan Przemysław Ficner Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

przedstawiła opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 17;  

  „przeciw” – 0; 

 „wstrzymuję się” – 0.  

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/97/2025 – załącznik nr 14a. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Marcin Urbanowski odczytał 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej pomocy w likwidacji nadal trwającego 

systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne 

i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z Urzędem Cywilnej i Demokratycznej Kontroli wraz 

z uzasadnieniem. /projekt uchwały – załącznik nr 15/ 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje nie uwzględnienie petycji z uwagi braku 

kompetencji organów kolegialnych Powiatu Nowosolskiego do podejmowania postulowanych 

działań, w tym stanowienia prawa w przedmiocie funkcjonowania sądów, partii politycznych, 

organów państwowych i urzędów. 

Radny Pan Jerzy Patelka wskazał, że warto by było poinformować obywateli z czego 

wynika taka decyzja Rady Powiatu, a przede wszystkim poinformować o tej petycji, gdyż jest ona 

w samym swoim tytule niejasna, zaś w praktyce groźna dla istnienia i funkcjonowania państwa 

polskiego. Zdaniem radnego Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli proponuje pewien 

„biznes”, a mianowicie chce wręczyć 200 milionów a nawet 1 miliard złotych za przystąpienie do 

tego stowarzyszenia w myśl art. 12 ust.8 pkt. f ustawy o smorządzie powiatowym, który stanowi, 

że do wyłącznej właściwości rady powiatu należy,  podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych powiatu dotyczących  tworzenia i przystępowania do związków, stowarzyszeń, 

fundacji (…) 



Strona 9 z 11 
 

Radny Pan Jerzy Patelka zaproponował, aby z tego nie korzystać i przytoczył następujące 

argumenty. Urząd Cywilnej i Demokratycznej Kontroli wziął swój byt prawny z interpretacji 

jednego z punktów tj. z art. 26 Konstytucji RP ust. 1 „Siły Zbrojne Rzeczypospolitej Polskiej służą 

ochronie niepodległości państwa (…) oraz ust. 2 „Siły Zbrojne zachowują neutralność w sprawach 

politycznych oraz podlegają cywilnej i demokratycznej kontroli.” Stąd pewna grupa osób podjęła 

decyzję, że to oni będą tym urzędem. I tak utworzyli urząd, który ma formę stowarzyszenia. 

Następnie wyjaśnił dlaczego padło stwierdzenie, że powyższa instytucja jest groźna dla 

państwa i  czym są te partie i organizacje, które są komunistyczne. W ocenie radnego 

komunistczne są wszystkie partie i wszystkie urzędy łącznie ze skarbowym czy ZUS-em. To, że 

są komunistyczne, nie wynika z ich  programów, tylko z tego że zostały wybrane na podstawie 

kodeksu prawnego, który został  uchwalony przed uchwaleniem Konstytucji. UCiDK proponuje, 

aby ten porządek prawny zanegować i żeby gminy przeprowadziły nowe wybory. Jednak ani 

sposób przeprowadzenia tych wyboorów ani skutki prawne nie są znane. 

Ponadto UCiDK informuje, że wprowadzi porządek prawny oraz rozliczy tych, którzy 

świadomie i celowo działali niezgodnie z Konstytucją. 

Radny zastanowił się, czy takie działania nie podlegają już groźbą karalnym? 

Podsumowując Pan Jerzy Patelka zaproponował, aby oprócz podjęcia uchwały, zwrócić 

się do prokuratury o sprawdzenie, czy osoby które zawiązały niniejsze stowarzyszenie nie 

wypełniają znamion próby siłowej zmiany ustroju państwa. 

Radca prawny Pan Rafał Jedyński poparł słowa radnego Jerzego Patelki. Następnie 

odnosząc się do jego wypowiedzi wyjaśnił, że petycja została umieszczona w Biuletynie 

Informacji Publicznej, ponadto cała procedura rozpatrywania wraz z podjętą uchwałą zostaną 

umieszczone w BIP-ie. Ponadto wskazał, że treść petycji nie jest precyzyjna aby ustalić metodykę 

działania. Treść petycji w kontekście obalenia ustroju, swoistego nawoływania do przewrotu, a 

także różnych innych niejasnych sposobów finansowania działalności ze środków publicznych 

powiatu, skłania odbiorców petycji do podejmowania takich czynności jak złożenie 

zawiadomienia do prokuratury. Radca prawny wskazał, że niektóre organy stanowiące, w ogóle 

nie ustosunkowują się do petycji Urzędu Cywilnej i Demokratycznej  Kontroli. 

Radny Pan Jerzy Patelka zawnioskował (przy stole obrad) o zgłoszenie sprawy do 

prokuratury, w związku z podejrzeniem  popełnienia przestępstwa. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

Głosowanie za przyjęciem wniosku o zgłoszenie sprawy do prokuratury, w związku 

z podejrzeniem  popełnienia przestępstwa. 

 „za” - 8 

 „przeciw” – 2; 

 „wstrzymuję się” – 6.  

Głosowało 16 radnych. Rada przyjęła wniosek. 

 

Następnie Przewodniczący przeprowadził głosownie za podjęciem uchwały.  

 

Głosowanie za podjęciem uchwały:  

 „za” – 15;  
14 głosów w Systemie Rada, 1 głos do protokołu: (Pan Jerzy Patelka) 

  „przeciw” – 1; 

 „wstrzymuję się” – 1.  

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Uchwała nr XVI/98/2025 – załącznik nr 15a. 
 

Ad.14. 

Przyjęcie informacji zarządu o działaniach w sprawie hałdy odpadów niebezpiecznych  

w Nowej Soli oraz o realizacji rekultywacji składowisk odpadów w Mirocinie Dolnym  

i Bobrownikach. /informacja – załącznik nr 16/ 
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Radny Pan Przemysław Ficner poinformował, że posiedzenia Komisji Budżetu i Rynku 

Pracy planowane jest w najbliższym czasie na terenie dawnych składowisk odpadów 

niebezpiecznych, tj. na terenie DPV Service w Zakęciu oraz hałdy odpadów niebezpiecznych po 

dawnym Dozamecie. Radny poprosił Starostę o możliwość wejścia na teren tych składowisk. 

Starosta zadeklarował pomoc, gdyż klucze od składowiska w Zakęciu posiadają pracownicy 

urzędu w Otyniu.   

 

Ad.15. 

 Rada zapoznała się i przyjęła informację o inwestycjach realizowanych w 2024 roku, przez 

Wydział Inwestycji, Funduszy Pomocowych i Promocji. /informacja – załącznik nr 17/ 

 

Ad.16. 

Rada zapoznała się i przyjęła informację Powiatowego Zarządu Dróg o zadaniach 

zrealizowanych w 2024 roku oraz o planie remontów i modernizacji dróg na 2025 rok.  /informacja 

– załącznik nr 18/ 

 

Ad.17. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. /sprawozdanie – załącznik nr 

19/ 

 

Ad. 18. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

 

Radny Pan Przemysław Ficner w nawiązaniu do prowadzonych rozmów na poprzednich 

posiedzeniach Rady w temacie ciała doradczego jakim jest Młodzieżowa Rada, odczytał i złożył 

na ręce Przewodniczącego Apel w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu 

Nowosolskiego. Zachęcił radnych do złożenia podpisów pod apelem i jego procedowania. /apel – 

załącznik nr 20/ 

Członkini Zarządu Pani Sylwia Wojtasik wskazała, że w dniu wczorajszym została 

zainaugurowana Rada Młodzieżowa w mieście Nowa Sól. Nadmieniła, że Zarząd Powiatu oraz 

Wydział Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych prowadzą czynności sprawdzające działania  Rad 

Młodzieżowych w innych gminach, ustalane są cele i kierunki. Ponadto podziękowała za złożenie 

apelu oraz zadeklarowała w imieniu Zarządu pracę w tym zakresie.  

Radny Pan Marcin Urbanowski zwrócił się do radnego Przemysława Ficnera wskazując, 

iż jest to drugi apel w tym temacie. Wyraził zadowolenie, że klub radnych PIS przyłączył się do 

jego inicjatywy utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Nowosolskiego. Ponadto radny apelował 

do sąsiednich samorządów z terenu powiatu nowosolskiego zachęcając do tworzenie rad 

młodzieżowych oraz seniorów.  

Ad vocem Pan Przemysław Ficner podziękował wszystkim, którzy pomagają w dążeniu 

do utworzeniu Młodzieżowej Rady, gdyż jest to wspólne stanowisko. Zachęcił radnych, którzy 

jeszcze nie złożyli podpisu do złożenia go pod apelem. Ponadto wierzy, że przy determinacji 

i  zaangażowaniu radnego Marcina Urbanowskiego, jeszcze w tym roku utworzona zostanie 

Młodzieżowa Rada. 

 

Ad. 19. 

Sprawy różne.  

Pan Romuald Fedorczak zaprosił wszystkich do udziału w XI Biegu do Pustego Grobu, 

który odbędzie się w poniedziałek wielkanocny o godz. 14:00  

 

Pan Jerzy Patelka zapytał o koszt zakupu mikrofonów na salę obrad. (pytanie zadane przy 

stole obrad). 

Starosta Pan Mariusz Stokłosa odpowiedział, iż wstępna kalkulacja wynosi 51.000 zł.  
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Ad. 20. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 9:53 Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Krzysztof Gąsior zamknął XVI sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 
 

Nagranie przebiegu obrad CD zał. nr. 21 

protokół przygotowała: Magdalena Koza 

 

 

         PRZEWODNICZĄCY  

            RADY POWIATU 

              /-/    
              Krzysztof Gąsior 


